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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a kormány Verespatak ügyében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nagybányai ciánszennyezés 20. évfordulóján újabb környezeti katasztrófával fenyegető beruházás
miatt  kell  aggódnunk.  A  kanadai  Gabriel  Resources  Verespatakon  akarja  megnyitni  Európa
legnagyobb  külszíni  aranybányáját,  ami  a  nagybányaihoz  hasonlóan  cianidos  technológiát
alkalmazna.

A tervezett beruházás ellen már közel két évtizede küzdenek a helyi közösségek és erdélyi civil
szervezetek.  A  bánya  megnyitása  úgy  kerülhető  el,  ha  Verespatak  felkerül  az  UNESCO
Világörökség listájára. Az ezzel kapcsolatos első lépéseket két évvel ezelőtt meg is tette az akkor
leköszönő román kormány, a beruházó viszont 4,4 milliárd dollár kártérítést követel, ha nem kapja
meg a szükséges engedélyeket.

Az ügyben sürgős lépésre lenne szükség, ugyanis 2020. február 1-jén lejár az a határidő, amíg be
lehet  nyújtani  az  UNESCO-hoz  a  Verespatak  világörökséggé  nyilvánításához  szükséges
dokumentumokat.  Bár  az  új  kormányfő,  Ludovic  Orban  szóban  támogatja  Verespatak
világörökséggé nyilvánítását, a tettek azonban eddig hiányoznak.

Az alábbi kérdésben várom megtisztelő válaszát.

Milyen lépéseket tett  és mit tervez a  kormány annak érdekében,  hogy a Verespatakra tervezett,
hazánkat is érintő, nagy környezeti kockázattal járó aranybánya beruházás ne valósulhasson meg?

Budapest, 2020. január 31.
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